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1 4 . - 1 6 . aprīlī Latvija valsts vizīte viesosies Če
hijas prezidents VACLAVS HAVELS. Viņa de
legācijas sastāvā būs arī Čehijas Republikas 
rūpniecības un tirdzniecības ministrs Vladimirs 
Dlouhi (Vladimir Dloughi),kurš 16. aprīlī pl. 10. 
L U M a z a j ā a u l ā n o l a s ī s l e k c i j u " Č e h u 
ekonomikas transformācija". 

ZIŅAS 
NOTTKUSLE ĀRZEMĒS LIETUVĀ 

Ministr i ja p i e p r a s a 
Lietuvas Republikas Izglītības ministrija Universitātei 

atsūtījusi dokumentu, kurā teikts, ka no 1996. gada visās 
augstskolās ir jāorganizē valodas kultūras un specialitātes 
valodas obligātais kurss. Minēto kursu jāsāk lasīt no 1996. 
gada 1. septembra, vienu semestri, divas stundas nedēļa 

F i z i k a - t a u t a s k u l t ū r a s d a ļ a 
Optimistiskas cerības pilnīgi attaisnoja trīs dienas ilgusi 

31. Lietuvas nacionālās' fizikas konference. Tās uzdevums 
bija atspoguļot fizikas zinātņu attīstību pasaulē un Lietuvā 
un atskaitīties zinātniskajai sabiedrībai par 1995. g a d ā ' 
veiktajiem darbiem. Konferences organizētāji - Viļņas 
universitāte, Lietuvas fiziķu biedrība un Zinātņu akadēmija 
- necerēja uz tik lielu dalībnieku pieplūdumu: programmā 
tika nolasīti 175 ziņojumi, piedalījās vairāk nekā 200 mūsu 
valsts fizikas zinātnieku un fizikas skolotāju. 

Plašais fizikas forums parādīja, ka šī zinātnes nozare 
Lietuvā vēl dzīvo un, kā teica Viļņas universitātes rektors 
prof. R. Pavilonis konferences atklāšanā, ar fiziku un 
fiziķiem Lietuvas Republika var lepoties. 

Neatkarības gados ir izaugusi fundamentāla pētījumu 
daļa, izveidojušies jauni zinātniskie kolektīvi, ievērību gu
vuši kopēji projekti ar Eiropas un ASV zinātniekiem. īpaši 
tas atzīmējams par pusvadītāju fiziku, teorētisko fiziku 
un spektroskopijas nozarēm. Ievērojami attīstījušies ari 
fundamentālās lāzeru un optikas fizikas pētījumi. Taču 
konferencē bija liels lietišķās fizikas referātu trūkums. 
Acīmredzot vēl labs laiks paies, kamēr zinātne un ražošana 
spēs viena otru papildināt un atrasties līdzvērtīgā stāvoklī. 

Pēdējā konferences dienā tika nolasīti 24 referāti par 
fizikas didaktiku, vēsturi, terminoloģiju. Liels uzsvars ti
ka likts uz nacionālo zinātni, atainoti daudzi, vēl līdz šim 
nepublicēti fakti par Lietuvas dižfiziķu autobiogrāfijām. 

īpaši vētrainas diskusijas izvērtās par didaktiskajiem 
jautājumiem. Raksturīga konferences īpašība bija tā, ka 
te ari aktīvi piedalījās pedagogi, kuri vidusskolā ievada 
jauno paaudzi fizikas pasaulē. Tas ir īpaši svarīgi tagad, 
kad notiek visu izglītības līmeņu reformas un optimālāko 
risinājumu meklējumi. Konferencē visi mācībspēki kopīgi 
secināja, ka nepieciešams ievērojami izmainīt fizikas mā
cīšanas metodes un atteikties no pārlieku sīkumainiem 
likumu enciklopēdiskiem formulējumiem, bet lielāku uz
manību pievērst fizikas parādību analīzei, tādējādi sti
mulējot radošo domāšanu. 

Prof. E. KOKŠTIS, prof. A PISKARSKAS 

S t u d e n t u d z ī v e ik d i enu kļūst g rū tāka 
Dažādu pakalpojumu cenu kaitējās palielināšanās dēļ, 

VU vadība bija spiesta pārskatīt un 19. februāri apstiprināt 
ar Rektora pavēli kopmītņu cenas studentiem: 

No 1996. g. 1. marta līdz 1996. gada 31. augustam 
mēnesī būs jāmaksā: 

par 1-vietīgu istabu - 50 litu; 
2-vietīgu istabu - 35-40 litu; 
3-vietīgu istabu - 30 litu. 
Par vietu ģimenes kopmītnē - 40 litu. 
No maksājumiem par kopmītni tiek atbrīvoti studenti: 
a) bāreņi; 
b) tie, kuru vecākiem ir atņemtas audzināšanas tiesības. 

RŪTA LATIŅA 
(Komunikācijas fakultātes I kurss) 

"Universitas Vilnensis" 
No lietuviešu valodas tulkojis 

RIHARDS PLI\ČS 

№ V A » • 

•TEMPUS" PROJEKTI -
LATVIJAS UNIVERSITĀTĒ 
Šobrīd LU piedalās septiņos projektos. Tajā skaitā ir pro

jekts politikas zinātnēs "Starptautisko tiesību studiju attīs
tība. Starptautiskās attiecības un diplomātija Lietuvā un Lat
vijā ", ko vada docente Žanete Ozoliņa. Pedagoģijas un psiho
loģijas fakultātē projektu vada docente Dainuvīte Blūma. Tajā 
piedalās arī Daugavpils Pedagoģiskā universitāte. Liepājas 
Pedagoģiskā augstskola un Rīgas Pedagoģijas un Vadības 
augstskola, Latvijas Sporta Pedagoģijas akadēmija un ār
zemju partneri no Dānijas, Lielbritānijas, Zviedrijas. Projekta 
tēma ir Skolotāju tālākizglītības pilnveidošana Latvijas uni
versitātēs". Šis ir pirmā projekta (1992.g. - 1995.g. I Skolotā
ju sagatavošanas pilnveidošana un pedagoģisko diskusiju ak
tivizēšana Latvijā", turpinājums. Projekta rezultātā tiek iz
strādātas jaunas vadlīnijas un pieejas skolotāju profesionālo 
izglītības programmu pilnveidošanai Latvijas augstskolās 

Lielu projektu koordinē Fizikas un matemātikas fakultātes 
profesors Mārcis Auziņš. Tajā piedalās ap 140 Eiropas valstu 
augstskolas un skar fizikas specialitātes studentu apmainu. 

Fizikas un matemātikas fakultātē ir vēl viens projekts, 
ko vada doc. Leonīds Buligins. Projekta darba rezultātā ir 
radīts Izglītības centrs, kas nodarbojas ar kompjūteru teh
noloģiju un inženierijas problēmām. 

Darbs "Tempus" projekta ietvaros notiek arī Eirofakul-
tātē. Eirofakultātes kolēģi sadarbojas ar Juridiskās. Eko
nomikas, Vadības un ekonomiskās informātikas fakultātes 
kolēģiem. Vides zinātnes un pārvaldes studiju centrā ir pro
jekts ekoloģiskās izglītības turpinājumam maģistra līmenī 
un to vada Raimonds Ernšteins. Ir ari projekts izglītībai 
bioloģijā, kurā piedalās ne tikai Latvijas Universitātes, bet 
ari Mikrobioloģijas un biotehnoloģijas institūts, ari Biolo
ģijas institūts un Biomedicīnas laboratorija. 

Ko dod šie projekti? Konkrētāk - par tādu norisi Fizikas 
un matemātikas fakultātē jautāju Eksperimentālās fizikas 
katedras vadītājam profesoram M ā r c i m A u z i ņ a m : 

"Šobrīd mums ir jau 2. "Tempus ' projekts. 
Eiropā ir pieņemts, ka gandrīz visos mācību priekšmetos 

students vienu gadu studē neris savā universitātē, bet pēc 
paša izvēles kaut kur citur Rietumeiropā. To finansē RAS-
M U S (Rietumeiropas izglītības programma). Mums lai
mējās, ka, saņemot finansējumu no "Tempus", ari varam 
tajā piedalīties. Ļoti palīdz Eiropas Fizikas biedrība. Ma
teriāli viņi atbalsta tās valstis, kurām ir finansu trūkums, 
ari Latvija ir tajā skaitā. 

Mūsu studentiem ir iespējas izvēlēties studēt kāda no 174 
augstskolām. Divus semestrus - vienu gadu viņam tiek finansē
tas mācības šajā augstskolā. Ja viņš veiksmīgi tiek galā ar pro
grammu, viņš atbrauc ar labo darbu sarakstu, ko tur ir izdarījis. 
Fakultātes dome to pielīdzina mūsu programmai. To viņam 
ieskaita mācību plānā kā vienu bakalaura programmas gadu 

Šobrīd viens students ir Holandē, vairāki - Vācijā un Anglijā. 
Eiropas kontekstā ir mēģinājums koordinēt fizikas mā

cīšanu augstskolās. Mūsu mācībspēki šajās Tempus' pro
grammās piedalās. Galvenokārt notiek jaunu struktūru ra
dīšana, jaunu kursu izveidošana, taču pamatā ir studentu 
apmaiņas programma. 

Latvijas Universitātes studentiem zināšanas ir pietie
kamas, lai piedalītos šādās apmaiņas programmās. Fizikas 
izglītība ir normālā Eiropas līmenī, virs vidējā. Ja runājam 
par bakalaura izglītību, šeit nav situācija, ka, piedaloties 
"Tempus", šādā veidā varam savā izglītības sistēmā kādus 
robus aizpildīt. Galvenais moments ir cits. Tā kā fizika ir ļoti 
internacionāla zinātne, tādēļ bez starptautiskiem kontaktiem, 
bez sajūtas, ka esam viena fiziku saime, vismaz Eiropā, nekas 
nenotiks. "Normāla" fizika Latvijā nebūs, tādēļ šie kontakti, 
ja mūsu studenti vienu gadu var padzīvot Rietumeiropā, ir ļoti 
būtiski. Daudzi mūsu studenti, īpaši 4. gada bakalaura, atrod 
iespēju ārzemēs mācīties doktorantūrā, maģistratūrā Šobrīd 
mūsējie studē doktorantūrā Anglijā. Esam lepni, ka ari mēs 
visi kopā veidojam fiziku saimi Eiropā." 

SADOVSKA 
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• Kad studenti liek atzīmes 
saviem mācībspēkiem - 2. lpp. 

• Kā studenti Ģildē ugunsgrēku 
taisīja... - 2. un 3. lpp. 

• Arī sportistam nepieciešams 
talants - 3. lpp. 

• Caur cīruļputeņiem atnācis 
konkursa noslēgums - 3. lpp. 

• LU ARODORGANIZĀCIJA 
VAR PALĪDZĒT 

Š o b r ī d i r la iks , k a d n e r e t i r o d a s d o m s t a r p ī b a s 
s t a r p d a r b a d e v ē j u u n i z p i l d ī t ā j u , a r ī s t r ā d ā j o š o 
f i n a n s i ā l a i s s t ā v o k l i s n a v īpaš i s t a b i l s , u n tā - p r o 
b l ē m u n e t r ū k s t . T ā d ē ļ , j o ī p a š i n o z ī m ī g a i r a r o d 
b i e d r ī b a s l o m a , tās f u n k c i j a s š ā d o s a p s t ā k ļ o s . 

- Kādi i r v i s a k t u ā l ā k i e j a u t ā j u m i L U a r o d o r g a n i z ā 
c i j a i ? ^ jautāju priekšsēdētājai SOLVEIGAI SKOTELEI . 

- Tas ir darbs, kas saistīts ar Universitātes jaunā Sa
tversmes projekta izstrādāšanu, apspriešanu un pieņem
šanu. Tajā savus priekšlikumus iesniedzām ari mēs , pie
mēram, ar mācībspēku pieņemšanu darbā. 

Satversmē ir paredzēts, ka mācībspēku ievēl uz sešiem 
gadiem. Projektā parādījās tēze, ka pēc ievēlēšanas proce
dūras rektors ar šo mācībspēku slēdz darba līgumu uz noteiktu 
laiku. Termins uz noteiktu laiku" nozīmē, ka var noslēgt 
līgumu uz pusgadu, gadu. diviem gadiem. Mēs iesniedzām 
priekšlikumu, ka darba līgums jānoslēdz uz visu ievēlēšanas 

i Turpinājums 2. lpp. i 
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termiņu. Projektā šis punkta tika 
ierakstīts. Satversmes sapulce to 
apstiprināja. 

Otrs aktuālākais jautājums 
ir nolikumi, kuri Universitātē 

l ty 1 t i k a izstrādāti pirms trim ga
diem, atbilstoši tam, kā to pa

redzēja noslēgtais darba koplīgums 
starp admirustrācŗju un arodorgani
zāciju. Daļa no šiem nolikumiem ir 
novecojuši un nav izdevīgi strādājo
šajiem. Piemēram, nolikums par 
darba samaksu, kurš dod lielu rī
cības brīvību administrācijai, no
sakot darba algas, bet neņemot vērā 
darba slodzi un kvalitāti. 

Bieži vien nav vairs atšķirības 
starp zemāk un augstāk atalgo
tiem amatiem. Nav redzams par 
ko - lielāka vai mazāka - šī alga 
tiek dota. Tādēļ jā izstrādā jauns 
darba samaksas no l ikums mā
cību spēkiem - algas lielums būtu 
atkarīgs no darba slodzes, darba 
veidiem un kvalifikācijas. Tas ir 
jādara tādēļ, ka nav jūtams, ka 
darba s a m a k s a s j o m ā Univer 
sitāte būtu kā vienots veselums. 
Nereti par vienādu slodzi, vienā-

Kad 
studenti 

liek atzīmes saviem 
mācībspēkiem 

Jau vairākus gadus lielākā daļa 
Austrāl i jas univers i tāšu, kam 
valsts dod finansiālu atbalstu, kat
ra akadēmiskā gada beigās, prasa 
studentiem izvērtēt savu mācīb
spēku I lektoru, profesoru) sniegum u 
un galveno kursu īsubject) pa
sniegšanu un to piemēroUbu dzīvei. 
Domāju, ka šī jaunā pieeja varētu 
interesēt ari studentus Latvijā. 

Gadu nobeidzot, katrs students 
saņem vairākas divu veidu aptau
jas formas ar paskaidrojumiem, kā 
tās izpildīt. Viena forma prasa iz
teikt savu vērtējumu par mācīb
spēku lekcijām, bet otra - studen
tu domas par kursu, tā saturu un 
noderību praktiskā dzīvē. Abu 
formu atbildes ir standartizētas -
jautājumos ir jāizvēlas vienu no 
iespējamām atbildēm, tādēļ no at
sevišķām atbildēm ir samērā vien-

y 
kārsi atrast vispārējo caurmēra 
studentu vērtējumu. 

Šo jautājumu izvērtēšanu ievie
sa, lai novērstu gan attaisnoja
mas, gan nepārdomātas kritikas, 
ka universitātes un to mācībspēki 
nespēj vai negrib turēties līdzi jau
najam savus priekšmetos. Varbūt 
galvenais, ko ar šādu izvērtēšanu 
vēlējās uzsvērt, bija tas, ka daži 
mācībspēki reiz apstiprināti darbā 
uz visu mūžu, "atdusas uz lau
riem" un aizmirst, ka zinātne un 
pieeja zinātnei mainās un katram 
mācībspēkam jāseko, kas notiek 
viņa zinātnes nozarē. 

Pašreiz n nerakstīts likums, ka 
katrs kurss u* ik pa trun gadiem jāiz
vērtē un jāizlemj, vai tajā ir nepie
ciešamas kādas izmainās. Parasti 
gan gala spriedums ir apstiprinošs. 

M i n ē š u dažus j au tā jumus no 
šis kursa aptau jas : 

- Cik labi saskan izteiktie kursa 
mērķi ar to. ko jums lasa lekcijās? 

- Cik noderīgi ir demonstrējumi 
(izmēģinājumi laboratorijā» prak
tiskas nodarbības laukos utt.? 

- Cik noderīgas ir ieteiktās pa
pildziņu (reference) grāmatas? 

- Kā jūs salīdzināt šī priekš
meta prasības (grūtības līmenī) ar 
citiem jūsu kursa priekšmetiem? 

- Vai jūs ieteiktu citam stu
dentam izvēlēties šo priekšmetu? 

Bez šiem noteiktiem jautāju
miem, katra fakultāte vai skola* 
var pievienot-jautājumus, kas at
t iecas tikai uz šo skolu un tās 
priekšmetiem. 

Atb i ldes kursa aptaujai jāiz
teic sept iņās gradāci jas , dodot 

punktus - 7, ja atbilde ir pilnīgi 
labvēlīga un 1 - ja tā ir pilnīgi ne
labvēlīga. 

Kaut pamatā līdzīgs princips ir 
pielietots mācībspēku darba izvēr
tēšanā, tajā tomēr ir zināma star
pība. Mācībspēku izvērtēšanas 
veidlapā ir astoņi noteikti izteicieni, 
kas apzīmē iespējamo lektora vēr
tējumu: - Mācībspēks prot labi iz
skaidrot savas domas un idejas; 
Mācībspēks labi izskaidro sarežģī
tus jēdzienus; Mācībspēks veicina 
studentus kritiski domāt un iz
prast pasniegto priekšmetu utt. 

Studentiem atbildes prasa iz
teikt dažādas pakāpes apstiprinā
j u m u veidā. Piemēram, "Mācīb
spēks ir savas lekcijas labi saga
tavojis" - studentam ir jāatzīmē 
viens no pieciem dažādiem vēr
tējumiem pi lnīg i p i e k r ī t u , p i e 
kr ī tu , g a n d r ī z p i e k r ī t u , n e p i e 
kr ī tu , pi lnīgi n e p i e k r ī t u . 

Bet beidzamais - devītais jau
tājums - ir mazliet citādāks. Tas 
prasa izteikt vispārējo spriedumu 
par lektoru: K ā j ū s v i s u m a vēr 
t ē j a t m ā c ī b s p ē k u k ā U n i v e r 
sitātes l ek toru? Atbilde var būt: 
Ļ o t i l a b i , l a b i , a p m i e r i n o š i , 
n e a p m i e r i n o š i , ļoti vā j i . 

Ari šajā aptaujas lapā ir paredzē
ta vieta, kur mācībspēki varētu pie
vienot savus jautājumus (līdz des
mit), lai noskaidrotu, kā viņi varētu 
uzlabot savas lekcijas un to norisi. 

Daudzi domā, ka šis aptaujas ir 
stipri uzlabojušas Austrālijas uni
versitāšu akadēmisko līmeni un 
kursus, jo tagad tie ir vairāk piemē
roti praktiskai (ārpus akadēmis
kās) pasaulei un dzīvei. Protams, 
šai pieejai ir ari savi pretinieki, kas 
domā. ka tas sašaurinās zināšanu 
spriegumu jaunajiem studentiem, 
liekot uzsvaru "praktiskās" dzīves 
un pasaules prasībām. Šodien no 
universitātēm sagaida zinātnie
kus, kas spētu sekot zinātnes attīs
tībai savā nozarē visu mūžu. nevis 
spētu tikai ieslēgties pašreizējās 
pasaules problēmu risināšanā. 

IMANTS RONIS 
B. Com., B.A. 

* Rietumu universitātēs vārds 
'skola 'nozīmēplašāku zinātnes lau
ku, kas apvieno līdzīgus priekšme
tus, ko var pasniegt dažādās fakul
tātēs. Piemēram. Ekonomikas sko
las (School of Economics) priekš
metus pasniedz un tos klausās Eko
nomikas. Komerczinību, Jurispru
dences un ritu fakultāšu studenti. 

du kvalifikāciju vienā fakultāte 
var saņemt pat divas reizes lielā
ku algu n e k ā c i tā . Šajā z iņā 
Universitātē ir jābūt kopīgiem 
pamatprincipiem, lai katrs mā
cībspēks zinātu, no kā ir atkarīga 
viņa darba samaksa, un lai būtu 
iespējas celt savu kvalifikāciju. 
Jo normatīvajos aktos ir pare
dzēts, ka ik pēc sešiem nostrā
dātiem gadiem, mācībspēkam ir 
tie.sibas pusgadu ņemt radošo 
atvaļinājumu vai stažēties kādā 
ci lā augstskolā. Šajā laikā var 
izstrādāt mācību līdzekļus vai ari 
intensīvāk nodarboties ar pētnie
cisko darbu. Taču pēdējos gados 
šī iespēja stažēties tiek izman
tota ļoti nevienmērīgi. Ir fakul
tātes un katedras, kuru mācīb
spēkiem daudzu gadu laikā nav 
piešķirts radošais atvaļinājums. 
A r o d b i e d r ī b a s p i e n ā k u m s ir 
rūpēties, lai mācībspēkiem būtu 
i espē jas i z m a n t o t a p m a k s ā t u 
radošo atvaļinājumu, vai paaug
stināt kvalifikāciju citā veidā, j o 
no tā lielā mērā ir atkarīga viņu 
kā mācībspēku tālākais liktenis. 

- Vai nākotnē ir paredzēti kādi 
j aunumi arodb iedr ības darbā? 

- Domājam par aizdevumu fon
da izveidošanu. Paši arodbiedrības 
biedri to ierosināja. Lai iestātos 
fondā, būs jāiemaksā iestāšanās 
nauda. Uz noteiktu termiņu - 2, 3, 
4 mēnešiem - vajadzības gadījumā 
varēs aizņemties naudu kādam 
steidzamam maksā jumam. Par 
a i z d e v u m u gan b ū s j ā m a k s ā 
procenti, no kuriem ari veidosies 
fonds. Tā varēsim palīdzēt cilvē
kiem ar viņu pašu naudu. Juridiski 
tas ir iespējams. Organizatoriski 
to veiktu mūsu grāmatvede un 
kasiere bez īpašas atlīdzības. 

Šobr īd g a t a v o j a m uzskates 
materiālu par LU arodorgani 
zācijas struktūru, darba virzie
niem, lai jebkuram Universitātē 
strādājošam būtu iespēja uzzi 
nāt, ka dara arodbiedrība un kā 
tā var palīdzēt saviem biedriem. 

Mēs līdzdarbojamies Latvijas 
Izglītības un zinātnes darbinieku 
arodbiedrības padomē, kuras val
dē es pārstāvu Latvijas augstsko
lu arodorganizācijas. Risinām jau

tājumus, kas ir aktuāli pedago
ģiskajiem darbiniekiem, augst
skolu mācībspēkiem. Pēdējā laikā 
esam sākuši sadarboties ari ar 
citam Latvijas augstskolām. Tām. 
kuras neietilpst Izglītības un zi
nātnes ministrijas sastāvā: Lat
vijas Lauksaimniecības univer
sitāti. Medicīnas akadēmiju. Semi
nārā pārrunājām problēmas, kas 
katrā no šim augstskolām ir aktu
ālas un kā tās risina. Tas palīdz 
mums ikdienas darbā, j o augst 
skola ir augstskola, neatkarīgi no 
tā. kurā sistēmā tā darbojas. Lauk
saimniecības ministrijā vai Vese
lības aizsardzfbas ministrijā, 

- J a k ā d a m LU a r o d o r g a n i 
z ā c i j a s b i e d r a m ir s t e i d z a m i 
v a j a d z ī g a m a t e r i ā l ā p a l ī d z ī b a , 
k ā v i ņ a m r ī k o t i e s ? 

- Ir izstrādāti materiālo pa
ba l s tu p i e šķ i r šanas no l ikumi . 
Piemēram, par veselības un so 
ciālās palīdzības fondu. Tajā mēs 
jau trīs gadus pārskaitām daļu no 
savām biedru maksām. Ja ci l 
vēkam ir noticis kaut kas ārkārtējs, 
no šī fonda mēs viņam izmaksājam 

!A KÀ STUDJNT/G/LDÈ 
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sarīkojums, kurā dalībnieki 
ir maskās; masku balle. * 

Apvienot maskas un balli 
vienā p a s ā k u m ā savā 28. 
martā rīkotajā karnevālā 
centās Studentu Padome. 
Par to, ka tā bija balle, šau

bas neradās, grūtāk bija ar 

m a s k ā m . Bija ballei nepiec ie 

šamā atraisītība, ko gan nevarētu 
teikt par karnevāla gaisotnei ne

pieciešamo izdomu un atraktīvi

tāti. Gan no kinostudijas palie

nētās, gan pašu izveidotās mas

kās vakara organizētāji sagaidīja 
apmeklētājus, kuri lielākoties nā

ca bez maskām. 
MASKA  uz sejas uzliekams 

veidojums: tērps ar kuru simbo

liski atdarina kādu dzīvnieku vai 
personu. Pārnestā nozīmē  iz

skats, ārējās pazīmes, aiz kā cil

vēks slēpj savu īsto dabu. būtību. * 
Vairākums šī pasākuma da

lībnieku, "masku" saprotot pār

nestā nozīmē, uz karnevālu iera

dās, slēpjot savu būtību aiz džin

siem, džemperišiem u.tml. masu 
produkcijas izstrādājumiem. 

Lai piedotu pasākumam kar

nevāla atmosfēru, pie ieejas da

lībniekiem bez īpašiem tērpiem 
(br īž iem gan bi ļešu pārdevē ju 
spējas atšķirt speciālu tērpu no 
parasta bija apšaubāmas ) tika 
piešķirtas brilles, kuras gan vēlāk 
parasti ii? arīm netika manīta.-

Mazl iet interesantāku pasa 
kurnu centās padarīt arī Krāso
tāji, kas piecās minūtēs spēja cil
vēku pārvērst līdz nepazīšanai. 
Lai ari ģeometriskām figūrām vi
ņi bija gatavi izdaiļot apmeklē
tāju ķermeņus pilnībā, viņu māk-* * * * * * * * * * * * * * * 

smiï SBJ\ P№, im IU m swan® 
Dzimumdzīve ir ļoti plaša, ba

gāta un noslēpumaina pasaule, kur 
visu mūžu ir ko mācīties. Patlaban 
ir pieejams ļoti daudz izglītojošu 
materiālu, tomēr nav universālas 
receptes laimīgām garīgām un sek
suālām att iec ībām. Ideālu dzi
mumattiecību nav. Dzimumdzīve 
jāveido, jākopj, ieklausoties un rū
pējoties par sevi un partneri. 

Seksuālā izglītošana nemudina 
jauniešus eksperimentēt ar seksu. 
Ir konstatēts, ka tās rezultātā, jau
nieši aizvien vēlāk kļūst seksuāli 
aktīvi un samazinās grūtniecību 
skaits pusaudžu vidū, sarūk abor
tu daudzums un saslimstība ar 
seksuāli transmisīvajām slimī
bām (STS), tai skaitā AIDS. 

Ir mīts, ka ar STS saslimst ti
kai "izlaidīgi" cilvēki. Taču patie
sībā, jo cilvēkam ir vairāk dzimum-
partneru, turklāt seksa laikā ne
tiek lietots prezervatīvs, jo iespēja 
inficēties ir lielāka. 

Kādu izsargāšanās metodi lieto 
mūsdienu studenti? "Izvēlos pēc iz
skata veselu partneri"- tāda ir at
bilde kādā aptaujā. Tomēr cilvēks 
var būt inficējies un nemaz nezināt 
par to, justies un izskatīties pilnīgi 
vesels, tai pat laikā inficējot citus. 

Ik gadu pasaulē no katriem 20 
jauniešiem 1 inficējas ar STS. Da
žas no šim infekcijām atstāj sekas 
viņu veselībai uz visu mūžu. pie
mēram, neauglību, reizēm pat ie
stājas nāve. Sekas tam. ka jaunieši 
nav sagatavoti seksuālajām attie

cībām vēl jo nopietnākas ir HJV in
ficēšanās draudu dēļ. Šobrīd pasau
lē 6 miljoni jauniešu ir inficēti ar 
HIV. Tā sastopamības biežums 
populācijā iet paralēli STS izpla
tībai. Latvijā šobrīd reģistrēti 47 
cilvēki, kas inficēti ar HIV vīrusuO 
no tiem sievietes). 9 diagnosticēts 
AIDS, bet 4 ir jau miruši. 12 no šiem 
cilvēkiem atklāta vēl kāda cita STS. 

Jāatzīmē, ka Latvijā ir augstā
kais saslimstības ar AIDS līmenis 
Baltijā. 

STS nav "sliktas" un "netīras" 
slimības. īpašs ir^ģenīgi inficēša
nās ceļš. Kaut gan STS ir nepatī
kamas, tās ir tādas pašas infek
cijas kā v i s jās. Lielu daļu 
STS var izārstēt, lietojot antibio
tikas, tomēr ir svarīgi saprast, ka 
pats STS izārstēt nevar. Tikai ārsts 
var uzstādīt diagnozi un izrakstīt 
pareizās zāles. Pašārstējoties pēc 
kāda laika, iespējam?, pazūd sli
mības pazīmes, taču nepazūd pati 
slimība - tā pānet hroniskā veidā, 
turpinot bojāt orgānus Svari© ari 
pabeigt ārstēšanas kujsu. 

fr svarīgi apzināties, vai Tu neat
rodies riska grupā, kurai ir paaug
stināta iespēja saslimt ar STS. Ar 
tām vairāk slimo pusaudži un jau
nieši, maznodrošinātie pilsētu iedzī
votāji, neprecēti cilvēki bez pastāvīga 
partnera un alkohola lietotāji. 

Pastiprinoties niezei vai dedzi
nošai sajūtai, vai ievērojot čūlu 
dzimumorgānu rajonā, kā ari jūtot 
sāpes un dedzinošu sajūtu urinējot 
vai dzimumakta laikā, tas varētu 

norādīt uz to, ka Tu esi saslimis 
ar STS. Daudzām S T S nav pa
zīmju, tādēļ, ja Tu dzīvo dzimum
dzīvi, vajadzētu regulāri reizi gadā 
apmeklēt ārstu. Izmeklēšana nav 
sāpīga un nevajag par to kaunēties. 

Pozitīvs moments ir tas, ja Tev 
ir izdevies atrast ārstu, kuram var 
uzt i cē t ies u n kurš T e v sn iedz 
psiholoģisku atbalstu. Nebaidies 
no laika un l īdzekļu patēr iņa , 
meklējot šādu ārstu. 

Sargā sevi pats, tad Dievs Tevi 
sargās. 

Lai izvairītos no nepatīkamām 
nejaušībām, ejot uz poliklīniku, 
p a ņ e m l īdz i savu dvie l ī t i vai 
salveti. 

Prezervatīvs - vienīgā metode, 
kas pasargā abus partnerus no 
S T S . N e a t k a r ī g i n o tā kādu 
kontracepcijas līdzekli sieviete ir 
izvēlējusies, ir jālieto prezervatīvs 
j e b k u r a d z i m u m a k t a laikā ar 
jaunu parneri, par kura veselību 
Tu neesi pār l i e c inā ta vai arī 
jāatturas no šādiem sakariem. 

A t k l ā j o t S T S , v ē l a m s 
partneriem ārstēties kopā. Tas 
samazina risku atkārtoti inficēt 
vienam otru, kā ari viens otru var 
ps iho loģ isk i atba ls t ī t . Svar īg i 
iedrošināt ari gadījuma rakstura 
partneri apmeklēt ārstu. Šeit var 
palīdzēt pat anonīma vēstule. 

EDĪTE KALNIŅA 
INESE ĶlKVLE 

Publikācijā izmantoti asociācijas 
"Papardes zieds" materiāli 



C e t u r t d i e n a , 11.aprī l is 
universitātes 

a v i z e 3 
pabalstu. Ja ir nepieciešama neat
liekama operācija, dārga medicī
niskā ārstēšanās. Vai ari mājās 
kāda nelaime: zādzība vai kas cits. 
Tad ir jāraksta iesniegums, ar lū
gumu piešķirt pabalstu no vese
lības un sociālās palīdzības fonda. 
V i s p i r m s i e s n i e g u m u izskata 
struktūrvienības organizācija, kurā 
cilvēks strādā. Tad šo jautājumu 
izskata LU arodkomitejas sēdē. Ja 
vajadzība atbilst fonda nol iku
mam, tad pabalstu (maksimālais 
- Ls 50) piešķir. 

Ir arī arodbiedrības materiālie 
pabalsti, ko katra organizācija var 
piešķirt neatkarīgi no tā, vai noticis 
kas ārkārtējs. Taču kādam pama
tojumam: vai tā ir ārstēšanās vai 
kas cits. ir jābūt. Ar speciālu val
dības lēmumu ir noteikts, ka arod
biedrības no saviem līdzekļiem var 
p iešķ ir t p a m a t o t u s pabals tus , 
tādā gadījumā no tiem nav jāietur 
sociālais un ienākuma nodoklis. 

Katras fakultātes rīcībā šim 
nolūkam paliek 25*£ no savāktās 
b i e d r u n a u d a s , un f a k u l t ā t e s 
arodorganizācija pati var piešķirt 

šo pabalstu. Tās summa parasti 
ir Ls 10, 20. 30. 40. 

Ari topošās māmiņas , un ari 
tās, kurām bērniņš ir piedzimis, 
var saņemt palīdzību, ja tāda va
jadzība ir. Tāpat pabalstus pie
šķiram ari pensionāriem, kuri il
gus gadus ir strādājuši Universi
tātē, ir palikuši arodorganizācijas 
uzskaitē, un šobrīd vairs biedra 
naudu nemaksā. Ja ir kāds cits 
negadījums, - varam palīdzēt. 

- K ā d a ir a r o d b i e d r ī b a s a i z 
sardz ība g a d ī j u m ā , j a c i l v ē k a m 
d r a u d b e z d a r b s ? 

- Ja ir situācija, ka ir jāsama
zina darbinieku skaits, bet šis dar
binieks ir arodbiedrības biedrs, 
tad nevar viņu atlaist no darba 
bez arodbiedrības piekrišanas. 

M ū s u n ā k a m a j ā - 9. apr ī ļa 
arodkomitejas sēdē - izskatīsim 
divus administrācijas iesniegumus 
ar l ū g u m u p iekr is t sakarā ar 
darbinieku skaita samazināšanu, 
atlaist divus darbiniekus no rek
torāta un Ķīmijas fakultātes. Šā
dā gadījumā vispusīgi iepazīsta
mies ar pamatojumu: vai darbinie

ku skaits patiešām tiek samazi
nāts. Vai šiem cilvēkiem nav iespē
jams piedāvāt citu darbu. Gadīju
mā, ja darbinieks atsakās no tāda 
varianta, arodkomiteja lemj par 
piekrišanas došanu. Ari iepriekšē
jās reizēs, izskatot Šādus jautā
jumus, daļai esam devuši šo pie
krišanu, bet - daļai ne. Vēl šodien 
šie cilvēki strādā Universitātē. Ir 
tradīcija, ka, ja ir ierosinājums par 
kāda darbinieka atbrīvošanu, dar
ba vietu skaita samazināšanās 
dēļ. personāldaļa tūda) interesējas, 
vai viņš ir arodbiedrības biedrs vai 
nav. Ja nē. tad cilvēkam ir jāprot 
pašam sevi a izsargāt , j o arod
biedrībai tādā gadījumā nekādas 
teikšanas nav. 

Mūsu arodorganizācija ir vei
dota pēc p i ln īgas br īvprāt ības 
principa. Un uzskatām, ka tā ir 
stabila. Nevienu bridi nav bijis 
jautājums - pastāvēt vai ne. 

Pagājušajā gadā mūsu arodbied
rībā iestājās 76 darbinieki, bet iz
stājās divi. Tā pastāvēs tik ilgi, ka
mēr būs vajadzīga saviem biedriem. 

MĀRA SADOVSKA 

* * * * * * * * * * * * * * 
J eb sauCld t® par karnailu 

slai citi atvēlēja tikai sejas, kuru 
krāsojums gan izzuda ar pirma
j iem deju sviedriem. 

BALLE - plašs saviesīgs 
sarīkojums, kura lielāko daļu 
aizņem dejas.* 

Kāds vārds sakāms jau par šī 
pasākuma plašumu. To apmeklē
ja 250 cilvēki (salīdzinājumam -
Valentīndienas ballē bija ap 750 
cilvēku i. Kā uzskata viens no šī 
pasākuma organizētāj iem, stu
dentus no šī sarīkojuma atbai
dījis galvenokārt jau pats nosau
kums "karnevāls", nepieciešamī
ba gādāt īpašus tērpus. Finan
siālā ziņā mazais apmeklētāju 
skaits radījis nelielus "mīnusus". 

Dejas, protams, aizņēma šī pa

sākuma lielāko daļu. Tās spēlēja 
gan DJ Horens, gan naktskreklos 
tērpusies smagā roka grupa Ro
ze" no Ādažiem. Tika atzīts, ka 
tieši tāda faniga" mūzika esot īs
ti piemērota karnevālam. 

T a č u bez d e j ā m p a s ā k u m a 
organizētāji bija parūpējušies ari 
par priekšnesumiem. Lielas ovā
cijas atskanēja pusnaktī, pēc vī
r iešu s t r ipt ī za p r i e k š n e s u m a , 
skanot mūzikai no E.L.Vēbera 
mūzikla "Operas spoks". Pēc tā 
izpi ld ī tā j iem tika mesti z iedi , 
nauda un viss pārējais. 

Pārsteigumu pilna bija nomet
nes "Raibās dienas" veidotā pan
tomīma Debesu pagalms", kuras 
beigās tika izpurināti ar papīra 

strēmelītēm piebāztie kar
tupeļu maisi . Diemžēl pa
pīra putenim nebija lemts 
ilgi turpināties. Pamanījusi 
s t rēmel ī šu k u p e n a s zā lē , 
Ģildes administrācija sāka 
uztraukties par ugunsgrēka 
i z c e l š a n ā s i e s p ē j ā m . Pa 
klausīgie studenti tad papī
ra k a l n u s v e i k l i s a b ā z a 
maisos atpakaļ, un Ģilde to
mēr nenodega. 

INGA ULNICĀNE 

* Skaidrojumi no 
Latviešu valodas 
vārdnīcas, Rīga. 1987. 
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CAURI 
CĪRUĻPUTEŅIEM 

ATNĀCIS 
NOSLĒX3UMS! 

7.kartas pareizās atbildes. 
l.a) kaudzītē pa labi. 
2.c) pludmalē pie Vidusjūras. 
Konkurss ir noslēdzies, tā uzvarētājs ar 10,5 iegūtiem punk

tiem ir kļuvis fizmats Arvis Birkmanis. Apsveicam viņu un 
gaidām pie sevis ciemos 15.04. pīkst. 16, lai saņemtu solīto dā
vanu. Mūsu adrese: Raiņa bulv.19., 110.telpad.stāvā). 

Taču, spriežot pēc jūsu vēstuļu daudzuma, mūsu konkurss 
nav bijis pietiekami interesants, lai pamudinātu jūs tajā 
piedalīties. Bet varbūt tā nemaz gluži nav? Varbūt šodien 
studenti ir vairāk aizņemti ar studijām un blakus nodarbēm 
neatliek laika? 

Bet varbūt vaina ir pašā konkursā. Tāpēc der ieklausīties 
mūsu konkursa dalībnieka Ginta Plivnas teiktajā: "Ir gadījies 
novērot, ka studenti dažkārt ir "ķerti" uz krustvārdu mīklām 
(ari es tās reizēm risinu, taču tikai tās. kuru atbildes ir iespējams 
kaut kur aizsūtīt un vismaz teorētiski par to kaut ko dabūt). 
Un tā varbūt, ka varētu sarīkot šāda veida konkursiņu. Šeit 
gan jāievēro vairāki nosacījumi: 1) mīklām sākumā jābūt 
vieglākām, vēlāk, grūtākām, 2) tām jābūt pietiekami korektām 
(bez īpašiem vienam vien zināmiem žargonvārdiem) 3) būtu 
vēlams kaut kas par LU tematiku." Uzklausot Ginta versiju 
mēs tāpat ar nepacietību gaidīsim jūsu iespējamos konkursa 

variantus, kas izšķirs būt vai nebūt 
konkursam arī turpmāk! 

Nē. es nevalkāšu tētiņa 
peldkostīmu 

Š № 5 
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L a t v i j a s 
Univers i tātē ir d a u d z 

izci lu sport istu. V i ens n o v iņ iem 
ir spor ta izglītības u n veselības 
s p e c i a l i t ā t e s s t u d e n t s E G I L S 
TĒBELIS. Iespējams, ka arī Egils 
p ā r s t ā v ē s Latv i ju v i spasau les 
Ol impiskajās spēlēs Atlantā. 

K ā s ā k ā s tava s p o r t o š a n a ? 
" U n i v e r s i t ā t e s A v ī z e " j a u t ā j a 
Egilam: 

Egils Tēbel is : - Viss sākās pirms 
11 gadiem, Saldū, skolas laikā. Ar 
sportu sāku nodarboties papildus. 
Pēc 7. klases aizgāju uz Murjāņu 
sporta internātskolu. Tagad jau 
ceturto gadu esmu Universitātē. 

K ā p ē c v ieg la t l ē t ika? 
E. T.: - Sākumā nevarēju izšķir

ties: basketbols vai vieglatlētika. 
Taču man vislabāk patīk individu
ālie sporta veidi, tāpēc arī izšķīros 
par vieglatlētiku. Neesi atkarīgs no 
komandas, bet no tā, ko pats vari. 
Mana specializācija ir 400 m bar
jerskrējiens. Ziemā skrienu arī 400 
m un 800 m distances. Taču vasa
ra tikai 400 m barjerskrējienu. Uz 
to ari balstās visa treniņu sistēma. 

Šobr īd esat arī Latvijas izlasē? 
E. T j - Jā gan. Pirms tam, Mur

jāņos, es biju Jaunatnes izlasē. Pēc 
tam pieaugušo izlasē, bet tagad 
cīnos par iekļūšanu Olimpiskajā 
izlasē. Vasarā, maija beigās notiks 
sacensības, kurās būs jāizpi lda 

noteikta norma, lai 
noskaidrotu, kurš no 
vieglat lēt iem varēs 

Olimpiskajās spēlēs! Ci
tos sporta veidos tas jau ir zināms. 

T a g a d t ik a t l i ek t renēt ies u n 
krāt spēkus izšķirošajām sacen
s ī b ā m ? 

E.T.: - Jā. Meklējam iespējas 

aizbraukt uz kādu nometni. Jo pa
rasti ir viena nometne ziemā Pa-
ņevežā un viena nometne pavasari. 
Taču, lai nopietni sagatavotos, vēl 
ir vajadzīga kāda nometne. Rīgas 
Sporta manēžā laiž iekšā 2 reizes 
nedēļā. Un vien-gā vieta, kur var 
trenēties, ir Daugavas manēža. 

Vai , sākot t renēt ies , d o m ā j ā t , 
k a k ā d r e i z b r a u k s i e t uz O l im
p iād i? 

E. T.: - Protams, ka par to sap

ņoju. Lielākais sasniegums man 
bija pirms diviem gadiem "Eiropas 
kausos", kur ieguvu 3. vietu. Tas 
bija Slovākijā. Kad es vēl pieda
lījos jaunatnes izlasē, tad bijušās 
Padomju Savienības līmenī man 
bija 2. vieta. Pagājušajā gadā la
boju vienu no Latvijas vecākajiem 
rekordiem 400 m barjerskrējienā, 
kas nebija mainījies 29 gadus. Bi
ja 50,4 sekundes, bet es noskrēju 
50,2. Esmu trispadsmitkārtējais 
Latvijas čempions. Tur ir ari stafe
tes un ari 800 m skrējieni. 

S l o d z e i r d i e z g a n l iela. Va i 
m ā c ī b ā m arī p i e t i ek la ika? 

E. T.: - Tagad jau ir pēdējais se
mestr is . Lekc i ju vairs nav tik 
daudz. Jāraksta bakalaura darbs. 

Mans treneris ir Kārlis īviņš. un 
visus šos gadus esmu pie viņa tre
nējies. Treniņi ir pavisam "cita 
opera" nekā mācības Universitātē. 

C ik d a u d z Latv i jas sport is tu 
d o s i e s uz O l i m p i ā d i ? 

E. T.: - Tas vēl nav zināms, taču 
ASV jau mēnesi iepriekš būs no
metne, lai varētu pierast pie kar
stā un mitrā klimata. 

K ā p ē c j ū s p ē c M u r j ā ņ i e m iz
l ē m ā t n ā k t m ā c ī t i e s t i eš i uz 
Universitāt i? 

E. T.: - Es gribēju tālāk mācīties 
par sportu. Uz Sporta Pedagoģijas 
akadēmiju man negribējās iet, jo 
tur ir ļoti grūti apvienot treniņus ar 
mācībām. Tur ir daudz praktisko 
nodarbību. Es katru dienu trenējas 
vieglatlētikā un varu ari mācīties. 
Sporta Pedagoģi jas akadēmijā 

man būtu ari peldēšana un dažā
das citas nodarbības. Ja es stundu 
nopeldu, stundu pavingroju, tad 
vieglatlētikas treniņiem jau vairs 
spēka nepietiktu. Šeit Universitātē 
ir vairāk teorētisko nodarbību. 

Jūsu k u r s ā la ikam ir va i rāk i 
aktīvi sport i s t i ? 

E. T.: - Bija Einārs Tupurītis, bet 
viņš aizbrauca uz Ameriku. Šogad 
Einārs tur skriešanā no visas pa
saules skrējējiem ieguva 3. vietu. 
Ar viņu mācījāmies kopā 1. kursā. 
Pēc tam viņš izdomāja savas stu
dijas turpināt ASV. Ir Andris Stri
ķis, kurš ari gatavojas Olimpiādei. 
Iveta Ločmele - šķēpmetēja. Ir slē
potāji, ir cīkstoņi. Ari Latvijas re
kordists pusmaratonā - Ģirts Fo-
gelis - mācās manā kursā. Mūsu 
specialitātē pa visiem četriem kur
siem tādu sportistu ir ļoti daudz. 

K ā d s b i j a j ū s u k u r s s ? Esat 
p i r m i e , kur i š o g a d L U a b s o l v ē 
šo spec ia l i tāt i . 

E. T«* - Patika mācīties visiem 
kopā, tagad žēl būs šķirties. Tura
mies kopā. Esam draudzīgs kurss. 
Pat šo Jauno gadu sagaidījām kopā. 

Ko spec ia l i tā tes m ā c ī b s p ē k i 
j u m s ir i emāc ī juš i ? 

E. T. : - Tagad jau gandrīz vai bez 
trenera varu pats indiv iduāl i 
trenēties. Fiziskās audzināšanas 
teorija, ko esam apguvuši, ir ļoti 
vērtīga. Pats jau varu rakstīt treni
ņu plānus. Zinu, ko katrs vingri
nājums dod. Nav tā kā agrāk - akli 
uzticēties trenerim, īpaši nemaz ne
zinot, uz ko katrs vingrojums ir bal-

KONKURSA 
UZVARĒTĀJIEM 

VEIKSIES 
LABĀK! 

stīts. Pa šiem četriem gadiem ap
guvām visus sporta veidus, iepa
zināmies ar treniņu sistēmām kat
rā sporta veidā un noteikumiem. 

K a d b a k a l a u r a d i p l o m s b ū s 
s a ņ e m t s , k o dar īs ie t? 

E. T- - Mācīšos tālāk maģistra
tūrā. Vēl pašam gribas ari nopietni 
Uenēties. Vecāki ļoti priecājas par to. 
Vienbrīd gan bija naudas problēmas, 
tad jau biju izdomājis "mest" visu pie 
malas. Taču vecāki mani pierunāja, 
teica, ka palīdzēšot. Visi sporta veidi 
jau prasa naudu. Bez tās nav iespē
jams trenēties. Divreiz vairāk jāēd. 
Jāuzņem pilnvērtīgāks uzturs, vi
tamīniem bagāts. Un ja tā nav, jā
pērk vitamīni. Naudu tas prasa, plus 
vēl inventārs, kuram jābūt tādam, lai 
nedabūtu traumas un nesabojātu 
kājas. Viss maksā. 

N e j a u vis i ieiet l ielajā sportā . 
K. T.: Jābūt talantam. Ir ari 

cilvēki, kuriem ir talants, bet kuri 
neprot to izmantot. 

Kas va jadz īgs , lai t iktu pār i 
š im s l i e k s n i m ? 

E. T.: - Smags darbs, pacietība. 
Dienā tagad trenējos trīs stundas. 
Kad ir treniņu nometnes, tad kā
das 4 - 5 stundas dienā. 

Man ir iespēja apskaut pasauli. 
Kaut kur aizbraukt uz sacensībām. 
Pēdējā treniņnometne bija Dienvidāf-
rikā. Pie tam vēl ziemā: šeit bija sals, 
tur varēja sauļoties un peldēties. 

M ē s v ē l a m , lai j ū s p i e d a l ī t o s 
O l i m p i ā d ē un v a r b ū t vē l iegūtu 
k ā d u m e d a ļ u ! 

E. T.: - Paldies! Medaļa - tas bū
tu par ātru. Ja iekļūšu pusfinālā, 
tas jau būs panākums. Barjerskrē
jēji īstos rezultātus sasniedz 27 -
28 gadu vecumā, kad ir ritma izjū
ta, kad ir pilnveidojusies tebnika. 
Tā kā tā varētu būt mana nākotne! 

MĀBA SADOVSKA 



universitātes 

GRĀMATAS TEV 
Katru ceturtdienu LU bibliotēka veido nelielu izstādi, kurā 

aplūkojamas jaunienākušās grāmatas - ikviens ir laipni aicināts! 
Turpmāk ar Universitātes Avīzes starpniecību centīsimies 

kaut daļēji «kā kritērijs lai kalpo grāmatu izdošanas gads - 1995. 
un 1996.) informēt jūs par bibliotēkas jaunieguvumiem. Ceram, 
ka tas noderēs zinību apguve. 

Ievērojiet - apzīmējums Fondi norāda, kur iespieddarbs 
meklējams: 

1 - LUB centrālais abonements, Kalpaka bulv. 4 
2 - Bioloģijas b-ka, Kronvalda bulv. 4 
2K - Ķīmijas b-ka, Kr. Valdemāra 48 
3 - Ģeogrāfijas b-ka, Alberta 10 
4 - Fizikas un matemādkas b-ka. Raiņa bulv. 19; Zeļļu 8 
5 • Humanitāro zinību b-ka, Kr. Valdemāra 69 
8 - Reto grāmatu lasītava. Kalpaka bulv. 4 
1L - LUB centrālā lasītava, Kalpaka bulv. 4 
LtS) - Periodikas lasītam, Kidpaka bulv. 4 
18; M - Ekonomikas b-ka: Sociālo zinību b-ka. Aspazijas bulv. 5 
19 - Pedagoģijas b-ka. Jūrmalas gatvē 74/76 

LUB Informācijas sektors 
N.p.k. Grāmata 
1 Abstracts in German Anthropology / 1995 
Fondi: 1 Šifra : PT-6443 
2. Advances in ecological research I 1995 
Fondi : 1 Šifra : PT-6478 
3. Beltrametti, Mauro C. Some special properties of the 

adjunction theory for 3-folds in P5 / 1995 
Fondi : 4 
4. Bemdt. Bruce C. Ramanujan. letters and commentary / 1995 
Fondi : 4 
5. Boletin cultural / 1995 
Fondi : 1 Šifra : PT-6414 
6. BrumBel. G. W. SU2) representations of finitely presented 

groups / 1995 
Fondi : 4 
7. Caffarelli. Luis A. Fully nonlinear elliptic equations / 1995 
Fondi : 4 
8. Daugavas literārā gadagrāmata / 1995 
Fondi : 5 
9. Electricité atmosphérique et Météorologie Observatoire 

Geophvsique de S. Kalinow / 1995 
Foiidi : 1 Šifra : PT-6025/44 
10. EUROGEO Bulletin / 1995 
Fondi : 3 
11. Feder, Tomas. Stable networks and product graphs / 1995 
Fondi : 4 
12 Forsberg. Stig. Near Eastern destruction datings as sources 

for Greek and Near Eastern iron age / 1995 
Fondi : 1 Šifra : PT-1342'19 

i Turpinājums sekos) 

SastādījisI. LŪSIS. Juridiskās fakultātes students 
Horizontāli: 1. Eiropas Savienības dalībvalsts. 5. Ukrainas 

otrā lielākā pilsēta. 9. Apmierinātības un prieka izjūta. 11. 
Viegli kūstošs metāls. 13. Dunavas lielākā pieteka. 15. Baltijas 
un Baltkrievijas nosaukums vācu okupācijas laikā. 16. Lapu 
koks. 18. Nīsts, nicināts. 21. Debess ķermeņa cels. 22. Uzņem 
barību. 23. Smalka samta paveids. 24. Masas mērvienība. 25. 
Apdzīvota vieta Valkas rajonā. 29. Augļu koks. 31. Nogādāt 
telpas iekšpusē. 35. Skaņu kopums. 37. Režijas Kainiņas 
tagadējais uzvārds. 38. Jūras krasta daļa. 40. Cilvēks, kurš 
saka nepatiesību. 41. Vielas, kas iznīcina kukaiņus. 42. Arsēna 
simbols. 43. Pilsēta ASV. kurā notiks ziemas Olimpiskās spēles. 

Vertikāli: 1. Deja. 2. Veikls, ātrs. 3. Dabīgas ūdens plūs
mas. 4. Pilsēta Preiļu rajonā. 5. Čehu reformācijas kustības 
ideologs (1371-1415). 6. īstenot, izpildīt. 7. Iebilst 8. Sieviešu 
galvassegas. 10. Muguras smadzeņu iekaisums. 12. Nodzīt, 
nodzenāt. 14. Dabas skats. 17. Pilsēta Austrālijas dienvid
rietumos. 19. Apdzīvota vieta Kuldīgas rajonā. 20. Loti vecas. 
23. Grauzējs. 26. Latvijas lielākā augstskola (abreviatūra). 
27. Priekšmeti graudu uzglabāšanai. 28. N. Nosova pasaku 
varonis. 30. RPI docētājs, ķīmiķis (1863-1957). 32. Pārstāt 
degt. 33. Sevi slavējoši. 34.'Latviešu aktrise (dz. 1917.). 36. 
Garš un tievs. 39. Ierīces zāģējamo koku uzlikšanai. 

IEPRIEKŠĒJĀS KRUSTVĀRDU MĪKLAS 
ATRISINĀJUMS 

Horizontāli. 1. Šulcs. 4. Berlīne. 7. Unsete. 9. 
Ābels. 11. Oksidēties. 12. Elastīgs. 15. īsa. 16. Bal
sene. 22. Zarndobumaiņi. 25. Sala. 26 Ieperinā
ties. 27. Bads . 29. Degustācija. 31. Si. 32. Ikss. 
33. Apnikt. 34. Koja. 35. Abava. 36. Paliela. 

Vertikāli. 1. Švābe. 2. Liepas. 3. Susēt. 4. Beni-
na. 5. Ravēts. 6. Eposi. 8. Elks. 10. Sien. 11. Oga. 13. 
Liga. 14. Sasniegums. 17. Laide. 18. Ezis. 19. Eiklids. 
20. So. 21. Ru. 22 Zviedrija. 23. Bengālija. 24. 
Metrika. 27 Bronhi. 28. Sietla. 30. Amata. 34. Ka. 

MUSU KLUBS NAV TĀDS KĀ PĀRĒJIE 
"Cita Opera" . Daži šo nosaukumu būs dzirdējuši 

vai pamanījuši, ejot pa Raiņa bulvāri uz LU centrālo 
ēku no dzelzceļa stacijas, bet kāds varbūt pat nezina, 
ka zem šī nosaukuma paslēpies mūzikas klubs un 
restorāns. Pirmais iespaids? Plašas telpas, interjers, 
kurā modernais apvienots ar pirmatnējo, laba akus-

tika un nepierastāka mū
zika. Kāpēc radies šāds 
klubs, un ar ko tas atšķiras 
no citiem, Universitātes 
Avīzei ' pastāstīja kluba 
prezidente I lma Liepa , 

- Klubs pastāv no 9. feb
ruāra, kad bija slēgtā pre
zentācija, bet oficiāli strā
dājam no 14. februāra. 

Nosaukums radās spon
tāni, bet sākotnējā ideja 
p i eder A r n i m (mūz ikas 

kluba "Cita Opera" menedžerim Arnim Mednim -
aut.), kura pēc tam tika apstrādāta. 

Es uzskatu, ka mūsu klubs nav tāds kā pārējie. Pirm
kārt, atšķiras ar to, ka pie mums tiek spēlēta dzīvā 
mūzika. Ir iespēja klausīties koncertus un to laikā 
padejot. Ari mērķa auditorija mums ir citādāka nekā 
pārējos klubos: apmeklētāju vecums ir 25 gadi un vecāki, 
tā teikt, mūsu sabiedrības solīdākā daļa, tāpēc kluba 
gaisotne nav tāda kā citur. Tas, ka te blakus ir Mūzikas 
akadēmijas mūzikas klubs, mūs absolūti neietekmē. 

Pašreiz pie mums pārsvarā muzicē vietējās gru
pas, bet ir bijuši ari daži koncerti ar ārzemju drau
gu piedalīšanos. 

Es gribu uzsvērt, ka pie mums ir ļoti garšīgi 
ēdieni, kurus var nobaudīt jebkurā diennakts laikā, 
turklāt mums ir specifisks kokteiļu bārs - tādu 
Rīgā tikpat kā nav. 

Kluba vadītāji negrib aprobežot ies tikai ar 
sasniegto, tāpēc viņu plāni ir visai tālejoši. Tiek 
domāts par to, ka varētu sastādīt speciālu ēdienkarti 
studentiem, kas varētu iegriezties klubā paēst pus
dienas. Kā apgalvoja I. Liepa: 

- Nedomāju, ka tas varētu studentiem stipri 
"iesist" pa kabatu. Lai gan mēs skaitāmies restorāns, 
cenas, salīdzinot ar porciju lielumu, ir normālas. Bāra 
cenas ir, ja ne tieši tādas pašas kā citos klubos, tad 
varbūt pat zemākas. 

Kluba ieejas maksa gan ir relatīvi augstāka: at
karībā no dienas un grupas, kas uzstājas, tā svārstās 
no Ls 1 - 3. 

Klubs jūs gaida no pulksten 12 dienā, kad ir at
vērtas divas zāles, kurās var paēst vai vienkārši 
iedzert kafiju, bet 18. 00 tiek atvērtas vēl divas zā
les, kurās varēsiet padejot, paklausīties koncertu 
un kurās atrodas vēl viens liels bārs. 

Piebildes nebūs: aizejiet paši un novērtējiet, vai 
ir vērts iegriezties "Citā Operā", bet par pasāku
miem, kas notiks šajā klubā, mēs turpināsim in
formēt regulāri, mv**** — ~ . 

INGA BĒRZIŅA 

C e t u r t d i e n a , 11.aprī l is 

K I N O \ I R I S 

MIDMUZDIIS 

Atceros, ka uz kino gāju visbiežāk tieši studiju laikā, jo dzīvē 
bieži iet kā kino. bet kino dažkārt redzam un pārdzīvojam to, kas 
dzīvē nav lemts... 

Un tā "Andalūzijas sunī" filmas ar zīmīgiem nosaukumiem 
Liktenīgā pievilcība", "Viena franču sieviete", "Dievišķās alkas", 

"Eņģeļa s irds" . . . 
Šobrīd visi runā par "Vienu franču sievieti" (rež. Režī Vamjē ) . 

Žanna apprecas ar Luisu, bet viņam jādodas karā. Viņa ir atmo
dināta kā sieviete - gaisma ir iedegta, bet aizmirsta izslēgt... 
Zanna nav Solveiga un savu Pēru Gintu nespēj tikai gaidīt. Aktrise 
Emanuēla Beāra ir ļoti jutekliska aktrise un kaisli pat netēlo, 
bet Daniels Otejs līdzīgi kā filmā "Karaliene Margo" prot mīlēt 
piedodot, lai ari tas ir smagi. 

Viens no s e k s u ā l ā k a j i e m a k t i e r i e m M i k i j s R u r k s f i lmā 
Eņģeļa sirds" (rež. Alans Pārķers) šoreiz ir privātdetektīvs. Tiek 

skatīti cilvēka dvēseles tumšākie nostūri - šausmas vīzijās un 
īstenībā... 

Britu kinoklubs aizdevis" "Liktenīgo pievilcību" (rež. Adrians 
Lains) un "Dievišķās alkas" (rež. Čarlzs Gormlijs) .Vienā un otrā 
filmā liktenīgās sievietes un dīvaini notikumi pēc tam. 

Oskara kandidāte "Apollo 13" (rež. Rons Hovards) un par 
scenāriju Oskaru ieguvusi "Lubene" (rež. Kventīno Tarantīno) arī 
"Andalūzijas sunī". 

"Meitene un delfīns" (rež. Ž.K. Lords) - liktenis dāvā meitenei 
neparastas spējas - saprast dzīvnieku valodu. 

Poļu režisoram Andžejam Vajdam 6. martā apritēja 70 gadi. 
tādēļ skatāma viņa 1979. gadā uzņemtā filma "Viļkas j aun 
kundzes". Poļu kino jau ir "sava garša", bet cilvēciskās kaislības 
tās pašas. 

Ir cilvēki leģendas, kas sevi ziedo mākslai. Par krievu balerīnu 
Annu Pavlovu smalkjūtīgi un ar godbijību vēsta režisors Emīls Lotjanu. 

Atliek izvēlēties un iet skatīties. "Viena franču sieviete" vis
biežāk pl. 16 un 21 , "Apollo 13" - 18.30. N o 15. aprīļa Žannas 
dzīvi varēs skatīt pl. 16. bet 21 - "Lubeni", "Apollo 13' pl. 16. 
Citas filmas parasti pl. 13.30. 

ILZE BRINKMANE 

J A J U S V Ē L A T I E S 
IEMĀCĪTIES VADĪT 

V I E G L O A U T O U N I E G Ū T 
B KATEGORIJAS 
AUTOVADĪTĀJA 

TIESĪBAS, 

a p m e k l ē j i e t L U autovadītāju 
sagatavošanas k u r s u s 

K . V a l d e m ā r a ielā 69, 6 .stāvā, 
te le fons 2 7 4 8 8 9 . 

Šie kursi ir vislētākie Rīgā - tikai Ls 40. 
Nodarbību sākums 20.04., 09.09. , 25.11. 1996. gadā. 
Grupu komplektēšana notiek 25 dienas pirms mācību 

sākuma. 
Prior i tāte grupu k o m p l e k t ē š a n ā ir s tudent iem un 

Universitātē strādājošiem. 
Mācību ilgums 2 mēneši . Nodarbības notiek: praktiskā 

vadīšana - dienā, teorija - vakarā (no pl. 18.00) 

STARPTAUTISKAS KOMERCIĀLAS 
ARBITRĀŽAS SEMINĀRS 

22. aprīlī; sākums 9.00. līdz 17.00. 
23. aprīlī; sākums 8.30. līdz 16.30. 

Žurnālistu namā, Rīgā, Mārstaļu ielā 2 
Ierobežots vietu skaits 

Mūsu atbalstītāji 
*Latvijas Juristu biedrība 

•"Latvijas tiesību studējošo apvienība (TieSA) 
* Amerikas Juristu Asociācijas Konsultatīvā juridiskā 

atbalsta programma Centrālajā un Austrumeiropā 

Interesentus lūdzam pieteikties Miesnieku ielā 1 1 , 
Rīgā 

Tālr.: 7227864 
E-mail:abaceeli@com.latnet.lv 

NĀK PAVASARIS! JUTĪSIMIES 
BRĪVAS UN ATRAISĪTAS! 

Kursi "Stils. Mode. Uzvedība." 
LU Kultūrizglītības 

nodaļā palīdzēs j u m s 
piemērot jaunākās m o 
des līnijas jūsu augu
mam, uzzināt pavasa
ra un vasaras kosmēti
kas p ie l i e to jumu, i z 
kopt atraisītu stāju un 
gaitu. Būs ari nodarbī
bas saskarsmes psiholoģijā un runas kultūrā. 

Steidzīgi pieteikties Aspazijas bulv. 
5, 30. telpā (3. stāvā sētas mājā), tālr. 
7220420, 13.00-17.OO, tālr. 292309, 
vakaros. 

"Universitātes Avīze" 
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